
Besvarelse af spørgsmål nr. 397 (Alm. del), som Sundhedsudvalget
har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse den 23. marts 
2009. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF).

Spørgsmål 397:
"Kan ministeren bekræfte, at regionerne oprindeligt blev stillet i udsigt, at prove-
nuet ved salg af eksisterende sygehusgrunde og -byggeri ikke skulle indgå i de 15 
milliarder, som regionerne skulle egenfinansiere til nyt sygehusbyggeri?"

Svar:
Jeg er ikke bekendt med, hvad spørgeren sigter til. Regeringen har positivt åbnet 
for, at der efter konkret vurdering kan inddrages finansiering i form af belåning af 
fremtidigt salgsprovenu fra nedlagte sygehusbygninger i den regionale egenfinan-
siering. Salgsprovenuet vil først foreligge om mange år, og en finansiering herfra 
forudsætter derfor en låneadgang. 

Regeringen har i de foreløbige tilsagn om kvalitetsfondsstøtte til regionerne den 26. 
januar 2009 understreget, at en finansiering fra salgsprovenu kun vil gælde i be-
grænset omfang og efter konkret vurdering. En belåning vil således skulle udmåles 
meget forsigtigt, under hensyntagen til bl.a. usikkerheden som følge af, at en af-
hændelse ligger mange år fremme i tiden, at den alternative anvendelse af sygehus-
bygninger kan vise sig vanskelig, og at der kan være bindinger/klausuler på ejen-
dommene, fx om offentlig anvendelse, fredning, forurening eller tilbagekøb. 

Den endelige finansiering for det konkrete projekt fastlægges i forbindelse med det 
senere, endelige tilsagn. Men det gælder generelt, at egenfinansieringen i hovedsa-
gen kommer fra regionernes ordinære anlægsrammer. 

Ministeriet for Sundhed og Forebyggelse
Dato: 27. april 2009
Sags nr.: 0903627
Sagsbeh.: SUMJMY / Sundhedspolitisk kontor
Dok nr.: 38088

Sundhedsudvalget 2008-09
SUU alm. del Svar på Spørgsmål 397
Offentligt


